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Paragraf 22  

Upprop och val av protokolljusterare 

Beslut 

Lars Engelberg (S) utses till protokolljusterare. 

__________  
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Paragraf 23  

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 

Föredragningslistan godkänns. 

__________  
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Paragraf 24  

Information 

Beskrivning av ärendet 

 

Information från förvaltningsledningen, Gunilla Fröman. 

 Informationen om att bygget av nya gymnasiet skulle vara försenat 

stämmer inte i nuläget. 

 Parkavdelningen kommer att påskdekorera Enköping på lite nya inslag i år. 

 Information om rekryteringar och aktiviteter för medarbetarna. 

  

Information från ordförande Krister Larsson 

 Nedtagning av träd på grund av granbarkborren pågår vid bland annat 

Gånstaspåret. 

 Region Uppsala kommer troligen att fatta beslut om nytt taxesystem i slutet 

på mars. Beslut om taxenivåer tas senare av regionfullmäktige. 

 Samarbete mellan SBF och UPF för att förenkla parkeringssituationen för 

badgäster i Bredsand i sommar. 

  

Information från Plex, Krister Larsson. 

 Detaljplan för nya förskolan i Skolsta är fastställd i kommunstyrelsen. 

 Två ytterligare markanvisningsavtal på Myran-området är tecknade. 

 Kommunen har för avsikt att köpa mark i Snebyområdet. 

 Mycket arbete kring hållbar stadsutveckling och hur södra Myranområdet 

ska utvecklas framöver.  

 Fortsatt arbete med bostadsförsörjningsplan och översiktsplan. 

__________  
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Paragraf 25 Ärendenummer TF2023/217 

Delegationsbeslut 2023 

Beslut 

Redovisningen av delegationsbesluten godkänns. 

Beskrivning av ärendet 

Med kallelsen till nämndmötet följer en förteckning över fattade delegationsbeslut. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

Redovisningen av delegationsbesluten godkänns. 

__________  
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Paragraf 26 Ärendenummer TF2023/118 

Rivning av förskolan i Hummelsta, Tillinge-Hummelsta 
1:61 

Beslut 

Tekniska nämnden ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att riva 

byggnaderna på fastigheten Tillinge-Hummelsta 1:61. 

Beskrivning av ärendet 

Utbildningsförvaltningen har flyttat sin förskoleverksamhet från byggnaden på 

fastigheten Tillinge-Hummelsta 1:61 till nya lokaler i samhället. 

Den gamla förskolan i Hummelsta består av fyra sammanbyggda huskroppar. Två 

av dessa är permanenta byggnader och två är paviljonger där tillfälligt bygglov har 

gått ut. Vård- och omsorgsförvaltningen har beställt en paviljong för LSS-boende 

anpassad för ett mycket speciellt behov och samhällsbyggnadsförvaltningen har 

tillsammans med vård- och omsorgsförvaltningen kommit fram till att denna plats är 

lämplig för placering av en LSS-paviljong. 

Byggnaderna har också haft en problematik med inomhusmiljö som till största del 

har visat sig vara i de permanenta byggnaderna. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning är att byggnaden på fastigheten 

Tillinge-Hummelsta 1:61 behöver rivas, dels för att ge plats för LSS-paviljongen 

som är beställd av vård- och omsorgsförvaltningen, dels för att byggnaderna har 

visat på en problematik med inomhusmiljö som inte är ekonomiskt försvarbar att 

åtgärda.  

Förvaltningen har undersökt möjligheten att bygga om delar av befintliga 

byggnader till LSS men ett nytt bygglov kommer med stor sannolikhet att kräva att 

vi ska uppfylla nybyggnadskrav gällande bland annat energiförbrukning. 

Bedömningen vi gjort är att det inte är ekonomiskt försvarbart att bygga om delar 

av en byggnad för dessa krav och behov. 

Enligt tekniska nämndens delegationsordning ska tekniska nämnden besluta om 

rivning i de fall rivningen kräver rivningslov. 
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Ekonomi 

Bokfört värde/utrangeringskostnad: 1,4 miljoner kronor. 

Rivningskostnader: cirka 0,6 miljoner kronor. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

Tekniska nämnden ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att riva 

byggnader på fastigheten Tillinge-Hummelsta 1:61. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 

Tekniska nämnden ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att riva 

byggnader på fastigheten Tillinge-Hummelsta 1:61. 

Beslutsgång 

Nämnden förtydligar beslutsmeningen genom att skriva byggnaderna istället för 

byggnader så att det framgår att det gäller alla byggnader på fastigheten. 

__________ 

 

Kopia till: 

Kommunstyrelsen 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden  
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Paragraf 28  

Information - Elhandelsstrategi, del 1 

Beskrivning av ärendet 

Tekniska nämnden ska på nästa sammanträde ta beslut om vilken prisstrategi 

kommunen ska ha framöver när det gäller elhandel. Det är en osäker marknad 

med många faktorer att ta ställning till. Nämnden får information om elmarknaden 

och dess utmaningar som ett förberedande arbete inför kommande beslut. Det 

finns flera prissäkringsstrategier och förvaltningen ger tre förslag på prispolicys. 

Föredragande: David Zetterberg från Centigo AB och Jenny Hertz. 

  

__________  
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Paragraf 29  

Information - Elhandelsstrategi, del 2 

Beskrivning av ärendet 

Se text i paragraf 28. 

__________  
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Paragraf 30 Ärendenummer TF2022/1029 

Ekonomisk månadsrapport februari 2023 

Beslut 

Tekniska nämnden tackar för den ekonomiska månadsrapporten och lägger den till 

handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 

Månadsrapport kommer att lämnas från samhällsbyggnadsförvaltningen till 

kommunledningsförvaltningen i samband med bokslut för februari, mars, maj och 

november. Månadsrapporten är en sammanfattning av nuläge och analys av det 

ekonomiska resultatet med fokus på större avvikelser av utfall samt prognos 

jämfört med budget. 

Månadsrapporten består av två delar, första delen visar tekniska nämndens 

skattefinansierade verksamheter och andra delen visar vatten- och 

avloppsverksamheten som är taxefinansierad. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 

För tekniska nämndens skattefinansierade verksamheter är prognosen för helår 

2023 i nivå med budget för 2023. Detta kan dock komma att ändras under året, då 

många verksamheter är säsongsbetonade och att inflationen kan komma att 

påverka kommande inköp. Samt att priset för elhandel i dagsläget gör att 

prognosen är i nivå med budget, men denna prognos är osäker på grund av 

osäkerhet på marknaden. 

Den taxefinansierade verksamheten för Vatten och avlopp har i dagsläget en 

prognos som är i nivå med budget. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

Tekniska nämnden tackar för den ekonomiska månadsrapporten och lägger den till 

handlingarna. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 

Ärendet är inte berett av TNAU. 

__________ 
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Paragraf 31 Ärendenummer TF2023/159 

Taxor och avgifter för teknisk nämnd 2024 

Beslut 

Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att anta nämndens taxor och 

avgifter för 2024 enligt bilagorna 1 och 2. 

Reservationer 

Johan Engwall (S), Lars Engelberg (S) och Marie Ekberg (S) reserverar sig till 

förmån för egna yrkanden. 

Särskilda yttranden 

Johan Engwall (S), Lars Engelberg (S) och Marie Ekberg (S) lämnar särskilt 

yttrande: 

Socialdemokraterna motsätter sig den föreslagna höjningen av färdtjänstavgiften 

motsvarande 12,5% vilket överstiger KPI. Vi anser att avgiften ska vara 

oförändrad. 

Beskrivning av ärendet 

Tekniska nämnden föreslår taxor och avgifter för 2024 som underlag till beslut i 

kommunfullmäktige.  

Nämndens taxor finns inom park- och gatuavdelningen (inkl samhällsbetalda 

resor), vatten- och avloppsavdelningen samt mark och exploateringsavdelningen. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har gjort en översyn av nämndens taxor och 

avgifter under 2023 och förslaget till taxor och avgifter för 2024 redovisas i en 

prislista för skattekollektivet (bilaga 1) och en prislista för va-kollektivet (bilaga 2).  

Med skattekollektivet menas taxor och avgifter som gäller för alla som nyttjar 

kommunens tjänster och med va-kollektivet menas taxor och avgifter som gäller för 

de som nyttjar kommunala vatten- och avloppstjänster. 

I bilaga 3, Beskrivning av taxor och avgifter, följer en översiktlig beskrivning av 

analyserna som legat till grund för förslagen för taxorna och avgifterna till 2024. För 

taxor och avgifter kopplat till gata finns även ett PM för att mer detaljerat beskriva 

de olika taxorna och avgifterna. 
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Avgifterna för park- och gatuavdelningen är framtagna i enlighet med 

bestämmelserna i Lag om rätt för kommun att ta ut avgift för vissa upplåtelser av 

offentlig plats mm (1957:259). Indexjusterade taxor och avgifter höjs med KPI 

respektive entreprenadindex 3015 Väg- och Banavtalet. I bilaga 4 redovisas en 

översiktlig beskrivning av analyserna som legat till grund för förslagen till 

förändringar i taxorna och avgifterna inom park- och gatuavdelningen. 

Förvaltningen kommer under 2023 revidera de styrdokument som rör nya avgifter 

inom allmän platsmark. 

Vatten- och avloppsavdelningen tar ut brukningsavgift och anläggningsavgift i 

enighet med Lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster (LAV). Vi följer även 

svenskt vattens basförslag som är standard för branschen. Brukningsavgifter inom 

vatten- och avloppsverksamheten (VA) höjs med 7 % 2024. Prognosen för 

brukningsavgiften ska klara tillväxt enligt gällande översiktsplan, nyinvesteringar 

och underhållsskuld samt framtida underhåll. En redovisning av utvecklingen av 

brukningsavgiften i Enköpings kommun och i jämförelse med andra kommuner 

finns i bilaga 3.  

Vatten- och avloppsavdelningen arbetar med en flerårig prognos för hur taxorna 

bör utvecklas och för att kostnaderna ska täckas av taxorna. Detta för att möta 

långsiktigt behovet av löpande drift, underhåll och investeringar. Det finns därför en 

prognos för taxeutvecklingen som är kopplad till kommunens långsiktiga 

investeringsplan och budget. Anläggningsavgifterna för fastigheter höjs med index 

på 10,9%. 

Bilaga 1: Prislista för taxor och avgifter för skattekollektivet 

Bilaga 2: Prislista för taxor och avgifter för va-kollektivet 

Bilaga 3: Beskrivning av taxor och avgifter Teknisk Nämnd 

Bilaga 4: PM taxor och avgifter Gata 

Bilaga 5: Taxeföreskrifter VA 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att anta nämndens taxor och 

avgifter för 2024 enligt bilagorna 1 och 2. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 

Ärendet lämnas utan ställningstagande. 

Yrkanden 

Johan Engwall (S), Lars Engelberg (S) och Marie Ekberg (S) lämnar två yrkanden: 
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1. Att första timmen parkering i zon A ska vara avgiftsfri. 

Motivering: Vid tekniska nämndens sammanträde i mars 2022 beslutade nämnden 

att införa en timme avgiftsfri parkering. Samtliga partier utom Nystart och 

Miljöpartiet stod bakom beslutet. När det försenade budgetbeslutet med taxor och 

avgifter hanterades i fullmäktige december 2022 sades Tekniska nämndens beslut 

strida mot parkeringspolicyn därför drev ingen på för att följa TN:s beslut. Det var 

angeläget att ta ett beslut om taxor och avgifter eftersom budgetfullmäktige var 

försenat till sista månaden innan taxorna skulle tillämpas. Det var så bråttom att 

nämndernas taxor inte passerade kommunstyrelsen för beredning det kan också 

vara en anledning till att ärendet inte drevs vidare med t ex en minoritetsåterremiss 

för att uppdatera parkeringspolicyn. Med förhoppningen om att KF beslutar om 

taxor och avgifter i god tid innan årsskiftet tar vi detta ett varv till. 

2. Att tekniska nämnden och samhällsbyggnadsförvaltningen initierar en revidering 

av parkeringspolicyn så den finns på plats innan taxor och avgifter för 2024 börjar 

gälla. 

Motivering: I regler för styrdokument antagen av kommunstyrelsen 2019-11-19 § 

193 kan man läsa ”Styrdokument tas fram inom kommunens alla 

verksamhetsområden. Varje nämnd, genom dess förvaltning, ansvarar för att ta 

fram de styrdokument som faller inom dess ansvarsområde.” 

Thomas Sellin (SD) yrkar bifall till socialdemokraternas båda yrkanden. 

Krister Larsson (M) yrkar avslag på socialdemokraternas båda yrkanden med 

motiveringen att nämnden bör vänta in utvärderingen av nya parkeringssystemet 

som väntas bli klar till hösten. 

Beslutsgång 

Ajournering 14.10-14.20 

Ordförande finner att det finns tre förslag till beslut: förvaltningens förslag och två 

yrkanden. Han börjar med att frågar nämnden hur den ställer sig till 

socialdemokraternas två yrkanden och finner att dessa avslås.  

Votering begärs och genomförs. Med resultatet 5-4 avslås socialdemokraternas 

båda yrkanden. 

Ordförande frågar nämnden om den kan besluta enligt förvaltningens förslag till 

beslut och finner att nämnden beslutar så. 
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Omröstning 

Yrkande 1: Ordförande ber nämnden att rösta ja för att avslå yrkandet och nej för 

att bifalla yrkandet. Resultat: 5 röster för ja och 4 röster för nej. 

Ledamot   Ja  Nej 

Krister Larsson (M) x   

Lars Engelberg (S)   x 

Ingvar Magnusson (NE) x   

André Nyman van der Kaay 
(C) 

x   

Anders Ottosson (KD) x   

Karin Tempelman (MP) x   

Johan Engwall (S)   x 

Marie Ekberg (S)   x 

Thomas Sellin (SD)   x 

  

Yrkande 2: Ordförande ber nämnden att rösta ja för att avslå yrkandet och nej för 

att bifalla yrkandet. Resultat: 5 röster för ja och 4 röster för nej. 

Ledamot   Ja  Nej 

Krister Larsson (M) x   

Lars Engelberg (S)   x 

Ingvar Magnusson (NE) x   

André Nyman van der Kaay 
(C) 

x   

Anders Ottosson (KD) x   

Karin Tempelman (MP) x   

Johan Engwall (S)   x 

Marie Ekberg (S)   x 

Thomas Sellin (SD)   x 
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__________ 

 

Kopia till: 

Kommunfullmäktige  
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Paragraf 32 Ärendenummer TF2022/1237 

Svar på remiss av näringslivsprogram 2023-2027 

Beslut 

Tekniska nämnden antar samhällsbyggnadsförvaltningens remissvar som sitt eget. 

Beskrivning av ärendet 

Tekniska nämnden har tagit emot en remiss från kommunstyrelsen, KS2022/520, 

med ett förslag på ett näringslivsprogram för kommunen. Näringslivsprogrammet 

pekar ut den långsiktiga riktningen för arbetet med  

näringslivsutveckling i Enköpings kommun. Programmet ger stöd i arbetet mot  

kommunens vision och målet ”Enköping är en attraktiv kommun för företag och  

organisationer”. De utpekade fokusområdena i programmet är ett resultat av de 

samtal och dialoger som näringslivsavdelningen fört med det lokala näringslivet, 

dess organisationer och aktörer. 

Programmet pekar ut sex fokusområden som ska prioriteras under  

programperioden 2023–2027 i syfte att uppnå de långsiktiga målen. Programmet  

beskriver kommunens roll och uppdrag i näringslivsutvecklingsarbetet samt  

identifierar viktiga samarbetspartners och aktörer för genomförandet och  

måluppfyllelsen. Eftersom näringslivsprogrammet spänner över stora delar av  

kommunens verksamhet önskar kommunstyrelsen synpunkter från nämnder, bolag 

och kommunalförbund.  

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 

Samhällsbyggnadsförvaltningen ställer sig positiva till det framtagna 

näringslivsprogrammet. Det finns tydlig målsättning där strategin fångat in såväl 

stora som små/mikro företag vilket skapar möjligheter för tillväxt och utveckling. 

Med remissvaret vill vi lämna några reflektioner till det fortsatta arbetet med 

näringslivsprogrammet: 

 Begreppet ”hållbar” samt ”hållbart” förekommer frekvent i dokumentet men 

en mer ingående förklaring till vad det innebär saknas i beskrivningen. 

Hållbarhet är ett brett samlingsnamn som kan innefatta många olika 

betydelser och tolkningar. Här kan det finnas vinning i att rikta begreppet 

till exempelvis kommunens koldioxidbudget för att vägleda hur området 

hållbarhet ska tillämpas och följas upp. 

 Ett till övergripande mål för näringslivsprogrammet skulle kunna vara att 

koppla samman denna med koldioxidbudgeten för att säkerställa att 
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utvecklingen och etableringar går i linje med det utrymme som 

koldioxidbudgeten medger.  

 Näringslivsprogrammet beskriver lagarbete och samspel med forum som 

etablerats. Men dessa innefattar inte naturligt mikroproducenter, 

småbrukare, delningsekonomier och exempelvis odlingskooperativ. Ett 

inspel är därför att fundera på hur grupper som dessa kan bli del av 

dialogerna. 

 I näringslivsprogrammet står på sidan 15 att en långsiktig 

etableringsstrategi ska tas fram. Ett inspel här är att fundera på om inte 

själva näringslivsprogrammet med fördel skulle kunna innehålla detta för 

att minska antal styrdokument och även minska risken för motsättningar. 

Med ett samlat dokument blir det lättare för både näringsliv och 

tjänstepersoner att hitta rätt. 

 På sidan 18 beskrivs kompetensförsörjningen men denna kopplar väldigt 

starkt till närliggande universitet. Det finns även YH-utbildningar, 

medborgarskola och yrkesprogram på gymnasienivå som är viktiga för 

framtidens kompetensförsörjning. Denna form av utbildningar nämns lite 

längre bak i dokumentet men kan med fördel samskrivas under 

beskrivningen av kompetensförsörjning tillsammans med universiteten. Det 

skulle signalera att all form av utbildning är viktig, oavsett lärosäte och 

examensform. 

 För att näringslivsprogrammets målområden ska förverkligas finns det 

vinning i att integrera tillhörande handlingsplaner i det ordinarie 

målstyrning- och budgetarbetet. 

  

Bilaga: Remiss av näringslivsprogrammet 2023-2027, KS2022/520. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

Tekniska nämnden antar samhällsbyggnadsförvaltningens remissvar som sitt eget. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 

Tekniska nämnden antar samhällsbyggnadsförvaltningens remissvar som sitt eget. 

__________ 

 

Kopia till: 

Kommunstyrelsen  
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Paragraf 33 Ärendenummer TF2023/158 

Startbeslut för planering och projektering för ny 
dricksvattenförsörjning för Enköpings kommun 

Beslut 

1. Tekniska nämnden ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att 

planera och projektera för ny dricksvattenförsörjning för Enköpings 

kommun. 

2. Kostnaden för planering och projektering om 95 miljoner kronor tas från 

tekniska nämndens investeringsbudget för vatten- och 

avloppsinvesteringar under 2023-2026. 

3. Tekniska nämnden informeras att om projektet inte genomförs kommer 

investeringskostnaden om 95 miljoner kronor överföras till tekniska 

nämndens driftbudget för vatten- och avlopp. 

4. Planering och projektering färdigställs under 2026. 

Reservationer 

Ingvar Magnusson (NE) reserverar sig med följande motivering: 

Jag är inte trygg med att fatta beslut utifrån redovisat beslutsunderlag! För att få full 

spårbarhet önskar jag besked om följande: 

 finns det nu en komplett systemhandling som vi beslutade om att ta fram 

på TN mötet 210519. 

 vad har planering och utredning kostat sedan 2015/2016? 

 vad ska 95 Mkr användas till? Specifikation behövs! 

 varför nu ytterligare tre års planeringstid efter drygt fem åts planering och 

utredning! - jag önskar se en aktivitetsbaserad tidplan för den tänkta 

planeringstiden mellan 2023 till 2026! 

 beslut 3: ska vi verkligen besluta om att vi blivit informerade ? Ta bort 

beslutspunkten eller omformulera! 

Beskrivning av ärendet 

Enköpings kommun behöver säkerställa en långsiktig leverans av en tillräcklig 

mängd dricksvatten, som håller en jämn och hög kvalitet. Dagens situation är 

otillfredsställande med begränsade möjligheter att hantera kvalitetsproblem och 

avsaknad av tillräcklig reservvattenkapacitet. 
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Tekniska nämnden beslutade i maj 2018 att kommunens dricksvattenförsörjning 

skulle baseras på en kombination av kommunens egna grundvattenresurser samt 

överfört dricksvatten från Västerås, bilaga 1. Nämnden gav även förvaltningen i 

uppdrag att fördjupa utredningsarbetet för detta förslag. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen genomförde utredningsarbetet under perioden maj 

2019 - december 2020 där fyra alternativa lösningar analyserades. Dessa 

utvärderades med avseende på bland annat ekonomi, teknik och miljö. Efter 

utvärderingen framkom att alternativ fyra var det mest fördelaktiga att gå vidare 

med. Tekniska nämnden tog beslut i maj 2021 om att gå vidare med det 

alternativet, bilaga 2.  

Det beslutade alternativet innebär att Enköpings kommun ska anlägga ett nytt 

vattenverk inom kommunen. Vattenverket utformas så att eget befintligt 

grundvatten blandas med dricksvatten från Västerås vid normaldrift. 

Proportionerna föreslås vara 50 procent vardera. Utöver nytt vattenverk behöver 

det anläggas totalt cirka 60 kilometer nya vattenledningar samt olika typer av 

anordningar som behövs för transport i vattenledningarna, till exempel nya 

tryckstegringsstationer. 

Under perioden 2021 och 2022 har förberedelser skett för att kunna starta 

planering och projektering genom att ta fram upphandlingsunderlag för 

konsultresurser. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 

Samhällsbyggnadsförvaltningens rekommendation utifrån genomförda utrednings- 

och planeringsarbeten är att Enköpings kommun påbörjar planering och 

projektering för ny dricksvattenförsörjning för Enköpings kommun. 

Kostnaden för planering och projektering på 95 miljoner kronor tas från tekniska 

nämndens investeringsbudget för vatten- och avloppsinvesteringar. Det finns 

finansiering för den föreslagna investeringen i den föreslagen VA-taxa och 

taxeutvecklingsprognos. Om kommunstyrelsen beslutar 2026 att inte genomföra 

projektet kommer kostnaden om 95 miljoner kronor att tas från tekniska nämndens 

driftsbudget för vatten och avlopp, det vill säga från va-kollektivet. Denna risk 

för ”förgäveskostnader” för planering gäller för alla investeringsprojekt och är inte 

unikt för dricksvattenprojektet. 

Arbetet med planering och projektering färdigställs under 2026. Där efter kan 

kommunstyrelsen ta ett genomförandebeslut. Den nya dricksvattenförsörjningen 

förväntas vara i drift 2029. 
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Bilaga 1: Protokollsutdrag, Tekniska nämnden (2018-05-17 TN §44) 

Bilaga 2: Protokollsutdrag, Tekniska nämnden (2021-05-19 TN §63) 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

1. Tekniska nämnden ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att 

planera och projektera för ny dricksvattenförsörjning för Enköpings 

kommun. 

2. Kostnaden för planering och projektering om 95 miljoner kronor tas från 

tekniska nämndens investeringsbudget för vatten- och 

avloppsinvesteringar under 2023-2026. 

3. Tekniska nämnden informeras att om projektet inte genomförs kommer 

investeringskostnaden om 95 miljoner kronor överföras till tekniska 

nämndens driftbudget för vatten- och avlopp. 

4. Planering och projektering färdigställs under 2026. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 

1. Tekniska nämnden ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att 

planera och projektera för ny dricksvattenförsörjning för Enköpings 

kommun. 

2. Kostnaden för planering och projektering om 95 miljoner kronor tas från 

tekniska nämndens investeringsbudget för vatten- och 

avloppsinvesteringar under 2023-2026. 

3. Tekniska nämnden informeras att om projektet inte genomförs kommer 

investeringskostnaden om 95 miljoner kronor överföras till tekniska 

nämndens driftbudget för vatten- och avlopp. 

4. Planering och projektering färdigställs under 2026. 

Beslutsgång 

Ajournering 15.20-15.35 

__________ 

 

Kopia till: 

Kommunstyrelsen för kännedom  
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Paragraf 34 Ärendenummer TF2022/1146 

Revidering av tekniska nämndens reglemente gällande 
ansvar för nedlagda deponier på kommunens mark 

Beslut 

1. Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att revidera 

tekniska nämndens reglemente genom att följande skrivning införs: 

”2.8 Nedlagda deponier: Nämnden ansvarar för deponier på kommunal 

mark som inte längre tillförs avfall eller som inte längre används för detta 

ändamål.” 

2. Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att justera ramarna mellan 

kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 

3. Samhällsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att säkerställa att eventuellt 

nödvändiga styrdokument tas fram, så att arbetet med deponierna kan 

bedrivas så skyndsamt att risken för vitesföreläggande från miljö- och 

byggnadsnämnden kan undanröjas. 

Beskrivning av ärendet 

Deponier (upplagsplats för avfall) som är i drift omfattas av förordning (2001:512) 

om deponering av avfall som ställer krav på bland annat uppsamling av lakvatten, 

bottentätning, skyddsåtgärder under och runt om deponin liksom en avslutande 

täckning. För äldre, nedlagda deponier är förutsättningarna dock annorlunda. Det 

finns ett stort antal äldre deponier som har avslutats enligt tidigare lägre krav för 

deponering eller innan krav på skyddsåtgärder fanns. Miljöskyddet vid dessa äldre 

deponier är generellt sämre än vid de deponier som är i drift idag. 

Att förvara avfall i en deponi räknas som pågående miljöfarlig verksamhet även om 

deponin inte tar emot något nytt avfall. Därför gäller miljöbalkens regler, och den 

som är ansvarig för deponin måste också utföra åtgärder för att minska 

miljöpåverkan. 

I Enköpings kommun finns cirka fyrtio nedlagda deponier som bedöms ha varit i 

bruk fram till och med 1960-talet. Deponierna har uppkommit under olika 

tidsperioder och har ett varierande innehåll.  Kommunen har dels ett ansvar för att 

undersöka och eventuellt åtgärda vissa av deponierna, dels ett tillsynsansvar enligt 

miljöbalken. Miljö- och byggnadsnämnden (MBN) har tillsynsansvaret över 

deponierna.   
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Innan Vafabmiljö (Vafab) tog över ansvaret för en stor del av kommunens 

avfallshantering framgick det av tekniska nämndens reglemente att nämnden var 

kommunens huvudman för bland annat avfallshanteringen, i vilket deponier ingår. 

Idag finns det ingen utpekad nämnd som ansvarar för deponierna och därmed 

tillhörande kostnader avseende undersökning och efterbehandling. Detta innebär 

att ansvaret för deponierna idag ligger på kommunstyrelsen, eftersom 

kommunstyrelsen enligt sitt reglemente ansvarar för uppgifter som inte lagts på 

annan nämnd. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 

Vid tillfället för Vafab:s övertagande av kommunens avfallshantering tycks inte 

syftet ha varit att ändra det faktiska sakansvaret för de nedlagda deponierna. 

Eftersom tekniska nämnden redan varit ansvarig för de nedlagda deponierna, och 

dessutom uppbär ansvaret som markförvaltare i kommunen, föreslås att tekniska 

nämndens reglemente revideras på så sätt att nämnden på nytt får ansvar för de 

nedlagda deponierna. Det innebär bland annat att nämnden ansvarar för att utföra 

och bekosta nödvändiga undersökningar och efterbehandlingsåtgärder vid de 

deponier där kommunen varit verksamhetsutövare. 

En förutsättning för att hantera uppdraget är att kommunen under året beslutar om 

ett styrdokument för förorenad mark för Enköpings kommun. 

Ekonomiska konsekvenser 

I och med revideringen av reglementet kommer kommunstyrelsens budget 2023 

för att täcka kostnader för undersökningar och tillsyn av deponier (1 350 000 

kronor) flyttas över till tekniska nämnden. Övriga eventuella kostnadsökningar som 

ansvarsflytten för med sig hanteras inom ramen för ordinarie budgetprocessen. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

1. Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att revidera 

tekniska nämndens reglemente genom att följande skrivning införs: 

”2.8 Nedlagda deponier: Nämnden ansvarar för deponier på kommunal 

mark som inte längre tillförs avfall eller som inte längre används för detta 

ändamål.” 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 

1. Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att revidera 

tekniska nämndens reglemente genom att följande skrivning införs: 

”2.8 Nedlagda deponier: Nämnden ansvarar för deponier på kommunal 
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mark som inte längre tillförs avfall eller som inte längre används för detta 

ändamål.” 

Yrkanden 

Krister Larsson (M) lämnar ett tilläggsyrkande om ytterligare en beslutspunkt: 

Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att justera ramarna mellan 

kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 

Johan Engwall (S), Lars Engelberg (S) och Marie Ekberg (S) yrkar bifall till Krister 

Larssons yrkande. 

Ingvar Magnusson lämnar ett tilläggsyrkande om att 

samhällsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att säkerställa att eventuellt 

nödvändiga styrdokument tas fram, så att arbetet med deponierna kan bedrivas så 

skyndsamt att risken för vitesföreläggande från miljö- och byggnadsnämnden kan 

undanröjas. 

Johan Engwall (S), Lars Engelberg (S) och Marie Ekberg (S) yrkar bifall till Ingvar 

Magnussons yrkande och till förvaltningens förslag till beslut. 

Krister Larsson (M) yrkar bifall till Ingvar Magnussons yrkande. 

Beslutsgång 

Ordförande finner att det finns förvaltningens förslag till beslut och två 

tilläggsyrkanden. Han frågar nämnden om den kan besluta enligt förslag och finner 

att nämnden beslutar så.  

__________ 

 

Kopia till: 

Kommunfullmäktige för åtgärd 

Miljö- och byggnadsnämnden, för kännedom  
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Paragraf 35 Ärendenummer TF2022/985 

Svar på medborgarförslag - artbeskrivningar av träd 
och buskar i Enköpings parker 

Beslut 

Medborgarförslaget om artbeskrivningar av träd och buskar i parkerna avslås. 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag föreslår skyltning av enskilda arter i Enköpings parker, med 

syfte att öka intresset för våra parker och stadsmiljöer, se bilaga. Genom att 

erbjuda skyltning av arter kan besökarnas upplevelser berikas utan att det behövs 

en guide. Kostnaden föreslås finansieras genom sponsring av privatpersoner och 

företag, där insändaren erbjuder sig stå för kostnaden av ett eller flera specifika 

träd eller buskar. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 

Parkerna är ett av Enköpings största besöksmål och det är roligt att många 

engagerar sig och vill veta mer. Förvaltningen håller med om att skyltning av 

specifika arter skulle utgöra ett mervärde för våra besökare, men gör bedömningen 

att det inte är praktiskt lämpligt med skyltning av enskilda träd och buskar. Fysiska 

skyltar vid enskilda arter innebär upprepade hinder vid skötsel och trimning, 

samtidigt som de kan störa det visuella intrycket. Eftersom parkerna är tillgängliga 

under hela dygnet finns även risk för skadegörelse av skyltarna. Denna typ av 

skyltning fungerar bättre på platser som kan låsas nattetid. 

I majoriteten av våra parker tillhandahåller vi informationsblad om specifika arter 

och det är möjligt att ta med ett exemplar på sin promenad i parken. På sikt 

kommer informationen även att finnas tillgänglig digitalt. 

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/707. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

Medborgarförslaget om artbeskrivningar av träd och buskar i parkerna avslås. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 

Medborgarförslaget om artbeskrivningar av träd och buskar i parkerna avslås. 

__________ 
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Kopia till: 

Kommunfullmäktige för kännedom 

Förslagsställaren  
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Paragraf 36 Ärendenummer TF2022/981 

Svar på medborgarförslag - Ny hundrastgård centrala 
Enköping 

Beslut 

Medborgarförslaget om en hundrastgård i centrala Enköping besvaras med att 

tekniska nämnden kan ställa mark till förfogande om en förening är intresserad av 

att driva en hundrastgård. 

Beskrivning av ärendet 

Tekniska nämnden har i juli 2022 tagit emot ett medborgarförslag om en 

hundrastgård i centrala Enköping, se bilaga 1. Enligt förslagsställaren behöver 

kommunen som attraktiv småstad kunna erbjuda en hundrastgård för både 

kommuninvånare och besökare. En hundrastgård skulle höja trivseln hos många 

hundägare i kommun samt även locka flera besökare till Enköping som annars 

passerar staden. Förslagsställaren ger förslag på placeringar av en hundrastgård. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 

Platser för olika typer av aktiviteter och möten är ett viktigt inslag i stadsbilden. En 

hundrastgård är en mötesplats för båda hundar och deras ägare. Tekniska 

nämnden har tidigare fått liknande medborgarförslag om hundrastgårdar och 

beslutade under 2021 att ställa mark till förfogande om en förening är intresserad 

av att driva en hundrastgård. Förvaltningen fick även i uppdrag att ta fram principer 

för föreningssamverkan för en hundrastgård på kommunal mark, se bilaga 2. 

För att anlägga en hundrastgård behövs en god fysisk tillgänglighet för alla som 

besöker en hundrastgård. Det behövs ett grundutförande med slussgrindar, 

sittplatser med armstöd och en hårdgjord entréyta. Hundrastgården behöver också 

vara tilltagen i storlek för att vara funktionellt attraktiv för så många hundar som 

möjligt och för att få ett jämnt slitage.  

. Kommunen bedömer om platsen är lämplig utifrån fyra lokaliseringsprinciper: 

 kommunal mark 

 ett område som erbjuder såväl öppna ytor som trädskugga 

 närhet till gång/promenadstråk, gärna med belysning  

 en placering som minimerar risk för negativa konsekvenser för grannar och 

djurliv. 
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Förvaltningens förslag till beslut innebär kortfattat att kommunen önskar en 

förening som motpart för dialog om anläggande av en ny hundrastgård och att drift 

sker i samverkan med en förening.  

Bilaga 1: Medborgarförslaget, KS 2022/641 

Bilaga 2: Svar på ordförandeinitiativ om hundrastgårdar, TF2021/411. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 

Medborgarförslaget om en hundrastgård i centrala Enköping besvaras med att 

tekniska nämnden kan ställa mark till förfogande om en förening är intresserad av 

att driva en hundrastgård. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 

Medborgarförslaget om en hundrastgård i centrala Enköping besvaras med att 

tekniska nämnden kan ställa mark till förfogande om en förening är intresserad av 

att driva en hundrastgård. 

__________ 

 

Kopia till: 

Kommunfullmäktige för kännedom 

Förslagsställaren 


